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Beretning 

Teknik – Kost og Servicesektoren 

Tak til Sektorbestyrelsen for godt samarbejde i årets løb.  

En særlig velkomst til vores nye faggruppe – Ambulance redder Sjælland, 

vi glæder os til et godt samarbejde, dejligt at i har lyst til at komme til 

generalforsamlingen – Det er Maiken her i afdelingen der vil kunne svare 

på de kommende spørgsmål i må have, da det er et helt nyt område, men 

dejligt at se jer. Velkommen til jer, og jeres kollegaer, vi håber på et 

godt samarbejde. 

Lidt nyt her i afdelingen – FOA’s A-kasse er d. 1. januar 2024 flyttet til 

et af de 5 nye regionskontor.  

FOAs A-kasse Region Sjælland 

Torvet 6, st. 

4100 Ringsted 

Tlf. 46973777 

A-kassen kommer jævnligt i afdelingen, hvor der kan holdes et fysisk 

møde eller et online-møde. 

Jeg håber snart vi kan få nogle ind i vores 4 tomme kontorer, som kan 

bidrage til huslejen.  

 

2024 bliver et spændende år med nye arbejdsopgaver i FOA, vi skal 

arbejde frem mod en ny struktur, hvor alt kan være i spild. 
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Vi har desværre stadig en krig i Europa der raser, som vi ikke kan undgå 

at blive berørt af, både det vi høre i medierne, men også at vi får nye 

kollegaer der kommer fra de ramte lande, hvor sprog og kultur er en 

udfordring. 

Økonomien for mange er stram, det berører vores medlemstal, da nogle 

melder, melder sig ud, grundet de høje priser. 

Nytårstalen 2024 fra vores Dronning – sprang bomben, at hun d. 14. 

januar abdicere – vi har fået en konge, hvor der var massiv opbakning for 

at hylde dem begge på den store dag. 

Jeg var så heldig at være inde hos Dronning Margrethe d. 12. maj og 

takke for min 40 års fortjeneste medalje, jeg var indstillet til fra mit 

arbejde. Det var en fantastisk dag. 

 

Der har været afholdt et Fælles afdelingsbestyrelsesseminar for FOA 

Afdelingerne i Region Sjælland d. 25. januar 2023 der blev afholdt i 

Karrebæksminde. På mødet blev der lagt op til den nye struktur der blev 

drøftet  

 

 

Ekstraordinær kongress 1. september i Odense. 

Dagsorden: 

• Fremlæggelse af hovedbestyrelsens beslutningsforslag ”Et 

stærkere fællesskab” 

• Fælleskabsløsninger 

• Etablering af FOA´s lederforening 

• 2024 som faglig udviklings år 

• Der vælges ikke længer forbundssektor – næstformænd 

• Forslag til lovændringer 
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• Forslag om at kongressen bemyndiger hovedbestyrelsen til 1. 

kvartal af 2025 at udarbejde forslag til tre nye sektorer til 

behandling på ekstraordinær konges i første kvartal af 2025 

 

• Drøftelse af hovedbestyrelsens beslutningsforslag ”Et stærkere 

fællesskab” 

• Afstemning om ”Et stærkere fællesskab” 

• Afslutning 

 

På Strukturkongressen 1. september i Odense blev det besluttet at der 

ikke skal være Sektor næstformænd på Staunings plads, der blev lavet 

en ordning med andre arbejdsopgaver, hvor de bliver ansat på 

åremålsansættelse.  

Teknik og service: Reiner Burgwald stoppede som Formand efter 15 år på 

posten, Næstformand Thomas Brücker, blev valgt som konstituerende 

formand, det bliver en kæmpe opgave at løfte – der findes ikke 2 af 

Regners slags, han kan tale i timevis uden manuskript, et kæmpe 

forbillede, hvor der virkeligt bliver noget at leve op til rent fagligt. Vi 

håber Thomas vi gå ind i alle faggrupper og ikke kun sine Brandmænd. 

Kost og Service: Næstformand Berit Jacobsen, valgte at stoppe efter 

15 på på posten. Berit gik utroligt meget op i Arbejdsmiljø, hvor hun har 

taget mange seje kampe, og kæmpet vores sag, om bedre arbejdsmiljø og 

arbejdsforhold. Berit stoppede 30. august. Berit har fundet sig et godt 

job, hvor hun trives og har det godt. 
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FOA mangler medlemmer 

• FOA skal arbejde på et stærkere fællesskab 

• Vi er ikke dygtige nok til at organisere medlemmer ”de får alligevel 

goderne der forhandles” 

• Hvad kan vi gøre for at få flere medlemmer i vores afdeling!!!! Hvad 

er det vi skal fortælle vi kan - de andre fagforeninger ikke kan? 

• Kom med alle de gode ideer i har, for at få flere medlemmer. 

 

OK – 24: 

OK – 24 er afsluttet – der er kommet 4000 forskellige bud, hvor de 

bliver kogt ned til noget FOA håber på kan komme igennem med. 

Forhandlingerne om nye overenskomster for 494.000 medlemmer er nu 

afsluttet. Først var det trepartsaftalen der skulle forhandles på plads. 

Et af de store ønsker er mere i løn. d. 18. februar kom aftalen på plads. 

8,8 % over 2 år den generelle lønstigning er på 6,5 %, hvordan resten 

fordeles – forhandles må vi se hvad de kommer frem til. Det positive er 

at vi 1. april får de 4 % i lønposen.  

Der er afholdt 3 medlemswebinarer 

14 – 18 og 19 martspå Zoom, hvor Mona fortalte om de svære 

forhandlinger, og der kunne stilles spørgsmål. 

Hvad den enkelte mener om OK-24, er op til jer, hvad i stemmer – men 

husk at stemme. 
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Sektorårsmøde Kost- og Servicesektoren i Aalborg d. 20/11-23 

Pia Heidi Nielsen blev genvalgt til Sektorformsand – der var stor 

klapsalve. 

Bestyrelsen Regionalt blev valgt. Jeg var blevet opfordret til at stille op 

for Region Sjælland, men efter eftertanke, hvor mindst 13 hele dage 

skulle ud af mit arbejde i Fælleskøkkenet, ud over de dage jeg bruget på 

Regionsmøder og Sektorformandsmøder, kunne jeg ikke se hvordan det 

skulle hænge sammen. Jeg var super glad for tilliden, og syntes også det 

kunne være mega spændende, ikke mindst nu i det kommende 

udviklingssår, og Kongresperiode. 

Laila Harms fra FOA Storstrøm blev valgt ind, det er jeg glad for. 

 

 

Sektorårsmødet Teknik og Service Aalborg d, 20/11-23 

Der deltog Jens Dan. 

Thomas Brücker blev valgt til Sektorformand. 

Efter årsmødet blev der holdt et lille arrangement for den afgående 

Formand Reiner Burgwald. 
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FOA’s ordinære Kongres 2023: 

Afholdt i Aalborg fra d. 21/11 – 23/11 

Inden kongressen havde vi delegerede i afdelingen et møde hvor vi 

gennemgik materialet. Vi har lært at det skal gøres meget bedre til den 

næste kongres, når beslutningerne tages, går det alt for hurtigt. 

Mona holdte som altid en fin tale – Beretning, med efterfølgende debat. 

Der blev drøftet visioner og mål for den kommende kongresperiode. 

Der er 18 mål for fremtiden, målene er fordelt på 4 områder. 

• Fremtidens Fællesskab 

• Fremtidens Arbejdsliv 

• Fremtidens Faglighed 

• Fremtidens Velfærd 

 

Faggruppelandsmøder for Teknik og Service Sektoren i Kolding   

d. 03 og 04 Maj 2023  

  

Det startede med velkomst ved det faglige udvalg, første punkt var 

erfaringsudveksling.   

I grupper der blev snakket rigtig meget om den pressede hverdag, 

økonomi og løn.  

  

Låse firmaet CERTEGO kom på besøg og talte om fremtidens låse 

systemer og hvor nemt det er at låse de gamle systemer op ved at hakke 

dem og eller kopiere systemerne meget foruroligende.  
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Thomas Brücker, havde et op læg om solceller på offentlige bygninger og 

de problemer der er med at få tilladelser, det er virkelig indviklet da 

kommunerne skal oprette et firma i kommunen for at få lov til at sætte 

solceller op, og der er pr. bygning så administrativt bliver det en 

udfordring.  

Der blev også orienteret om en ny vagt bekendtgørelse som er en del af 

regeringsgrundlaget så nu har man forhåbninger at den nye trygheds 

vagtordning endelig kan blive til noget.  

Inden første dag sluttede havde vi ed debat om forslag til OK- 24 og om 

den kommende kongres  

Dagen sluttede med underholdning med klassens tykke drenge.  

Torsdag d. 04 maj.  

Startede med Workshops om FOAS-visioner.  

1. Fremtidens Fællesskab  

2. Fremtidens Arbejdes liv  

3. Fremtidens Fag og faglighed  

4. Fremtidens Velfærd  

Tema om uddannelse og kompetencer, der var det fokus på 

Bæredygtighed og en snak om hvad der var relevante kurser for vores 

områder.  

Et Tema om Handicapkompenserende muligheder jeg blev opmærksom på 

at alle på arbejdsmarkedet kan få hjælpemidler også selv om man ikke er 

handicappet. man hvis man har slid eller andre bevægelseshæmninger skal 

kommunerne komme med hjælpe værktøjer, hvis man ikke længere kan 

udføre de opgaver man kunne før i tiden det kunne være tunge løft elle 

problemer med trapper mm.  

Til sidst var der valg af Formand og de 4 suppleanter.  

Rådhus/Bibliotek: Flemming Dam  

FED: Poul Heidemann  
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Skoler: Lars Bo Larsen  

Plejehjem: Michael Magnussen  

  

Her efter var der evaluering og tak for i dag.  

Tak til Jens for innslaget fra Faggruppe landsmøtet. 

 

 

Referat Faggruppe landsmøde d.3 – 4. maj 2023 FOA Sport. 

Ganske kort. 

Vi har meget obs på erhvervslivredderprøven som vi skal have revideret, 

fordi at prøvekriterierne tolkes meget forskelligt, vil vi kæmpe for en 

mere ensartethed, så fordi man lige laver en lille fejl skal  

man ikke bare dumpe til prøven, man skal i stedet hjælpes på rette spor 

igen. 

Der blev talt meget om rekrutteringsproblemer, som også er meget 

relevant hos os, vi mener det er fordi vi er et lavtlønsområde, det vil vi                                                                                                                                  

forsøge at gøre mere ved OK- 24. 

Vi mangler i den grad deltagere på faggruppelandsmødet, det vil prøve at 

få afdelingerne til at hjælpe os med, de skal sørge for at der bliver 

sendt flere deltager sendt af sted.  

 

Tak til Dan for innslaget. Dan har overtaget en plads i det faglige udvalg 

efter Frank Palm Hansen – ”godt gået Dan” 

 

”Hermed vil Sektoren gøre sin opfordringen til at deltage på de 

spændende dage på Faggruppelandsmøderne” 
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Faggruppelandsmøde Kost og Service d. 26 – 27. april 2023 i Kolding 

Emnerne på mødet: 

• Status på Sektorens arbejde 

• Hvad sker der i verden lige nu 

• Kommende kongres 

• OK-24 v/ Mik Dalsgård 

• Gennemgang af strukturforslag v/ Mona Strib 

• ”Walk and talk” Vi gav os god tid til at fordybe os i vores tilknytning 

til FOA som samarbejdspartner, i vores arbejdsliv. 

• Hvor godt kender du din fagforening 

• Hvordan står det til med TR-rollen 

• Hvilken udfordringer møder du på din arbejdsplads 

• Arbejdsmiljørapporten med fokus på faggrupperne i ” Mad og 

Måltider ” v/Karina Find 

Vi drøftede også de 4 kongrestemaer 

1. Fremtidens Fællesskab  

2. Fremtidens Arbejdes liv  

3. Fremtidens Fag og faglighed  

4. Fremtidens Velfærd  

 

Serviceassistenter bliver mere udbredt. Gruppen på 

Faggruppelandsmødet 2023 bliver støre og støre, det er bla. På det 

kommunale område det stiger. 

• Vi havde også tid i egne grupper, hvor vi drøfter hvad der sker på 

vores arbejdspladser, og generelt i sektoren – og nye tiltag inden 

for køkkenerne, og madkultur, de nye kostråd og anbefalinger for 

et sundere liv, fra daginstitutioner – til plejecentre og de 

hjemmeboende borger. 
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Arrangementer i årets løb: 

Sektorerne og Miljøudvalget i Afdelingen, inviterede til foredrag med 

Thomas Mygind ” torsdag d. 7. september på Kikkobar. Få det bedste ud 

af det meste ” Der var en god stemning med gode grin – lidt motion 

undervejs. Der blev budt på en tår at drikke under foredraget, bagefter 

kaffe og lækker tærte, en hyggelig aften. Der var ca. 80 tilmeldte. 

 

Sektoren havde lavet en tur til Københavns Lufthavn lørdag d. 13. 

maj. 

Efter en fantastisk introduktion, hvor vi så billeder af om og tilbygninger, 

i tiden til nu. Derefter var vi i bus rundt på hele arealet. 

Vi så hvor de Kongelige havde repræsentations lokale, materialpladsen, 

brandstationen med demonstration, vi kørte forbi kartering fabrikken 

der laver mad til alle fly, og alt andet der er i forbindelsen, bla. Hvor de 

simulerer og holder prøver. 

Efter den fantastiske rundvisning, kørte vi til Dragør, hvor vi spiste 

frokost i det fantastiske vejr. Efter frokosten gik vi en tur rundt i den 

smukke gamle by. Desværre er det svært at få vores medlemmer ud af 

busken og med på de dejlige ture vi laver. Vi var 13 deltager. 

Vi har lørdag d. 25. maj har vi lavet en tur til Stevnsfortet hvor i, I vores 

folder kan se nærmere. Det er også lagt på FOA´S hjemmeside, og sendt 

ud til alle medlemmer. 

Vi tager stadig mod forslag og ideer til ture og arrangementer. 
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Sektorformandsmøde i Kost og Service 25. oktober 2023 i 

Forbundshuset på Staunings Plads. 

• Velkomat v/ Pia Heidi Nielsen 

Resistente bakteeria - Fremtidens udfordring v/professor Hans Jørgen 

Kolmos, syddansk Universitet. Residente bakteeri er her stadig.  Pas på 

gråzoner – rengørings personale skal være veluddannet.  Husk stadig at 

spritte af. 

 

• Sektorens arbejde på hygiejne v/ Per Brøgger og Jeanette 

Staffeldt. FOA’s faggrupper har brug for viden og kompetencer. 

Hygiejne er vigtigt på alle FOA-s arbejdspladser, uanset om det er 

køkken, sygehus, plejecentre, daginstitutioner. Sektoren sætter 

hygiejne højt på dagsordenen. Er – Ordentlig rengøring er stadig 

vigtigt, der er snak om både hver 3 og 4 uge for de ældre, det er 

ikke acceptabelt.  

 

• Serviceområdet – et stærkere ståsted på det regionale område 

v/Konsulent Malene Haarder. Forbundet har kig på serviceområder 

på sygehusene – både rengøring og portør og serviceopgaverne. 

 

• OK-24- krav, pejlemærker v/Mik Dalsgaard Andreasen 

 

Regionsmøde i Kost og Service Sektoren d. 12/9-23 afholdt i Køge.  

• Nyt fra Forbundet v/ Pis Heidi Nielsen 

• Maddag d. 20. september på daginstitutionsområdet. Der er særlig 

fokus på medlemmerne som er ansat i køkkenerne i 
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daginstitutionerne. Det er hårdt at skal vurderes hvert andet år, i 

forhold til om madordningen skal forblive eller ej. Dog ses det at 

man de fleste stæder beholder madordningen, de stæder hvor de 

allerede er. Personalet har det som de skal til eksamen op de valg 

hver andet år. Det er 10 år maddagen afholdes. Temaet for 

Maddagen 2023 var fokus på at være sammen om Maden, dvs. den 

gode hverdagsmad, på børnene som hver dag er modige nok til at 

prøve noget nyt, og på de voksne som åbner den kulinariske verden 

for børnene. Som noget nyt er der i år også fokus på mad til vores 

ældre borger. Maddag i år er d. 25. september. 

• Forebyggelse af smitteveje. Der er fokus på der ofte er 

besparelser på hygiejneområder, når kommuner og regioner skal 

spare. Efter Corona pandemien er det tydeligt at rengøring er 

yderst vigtigt. Dette vil forbundet arbejde videre med. 

• En snak vedrørende en Regions repræsentant til Kost og 

Servicebestyrelse. Punktet blev drøftet og der var enighed om at 

jeg indstilles. ” Efter eftertanke takkede jeg nej som jeg tidligere 

har fortalt” 

 

Regionsmøde i Kost og Service Sektoren d. 11/12-23 afholdt i Næstved. 

• Snak om Kongressen – bedre form for afstemning, og mere plads 

mellem bordene, ”vi sad som sild i en tønde” 

• Pia Røn i Køge, er i januar gået på efterløn, Maibritt Gisli overtager 

på Kost og serviceområdet. 

• En snak om fælles gaver med 3F til skoleafslutning – vi har her en 

aftale med 3F om gaver. 
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Lidt fra vores arbejdspladser 

Vi har fra Hallerne: 

Vi har taget den nye Hal 4/Guldboxen i brug, der er jo som altid nogle 

startproblemer, ting som ikke er færdiggjort, leveret som aftalt eller 

tilfredsstillende.  

Hallen er booket fra morgen til aften, så den har vist sin berettigelse. 

Landhallerne er over gået til Teknik og miljø. 

Svømmecenter Falster står overfor en større renovering på klimaskallen, 

nyt tag tagrender, nøddøre samt almindeligt vedligehold. 

Indvendigt skal vi have skiftet de 3 store ventilationsanlæg da de er 

tæret af det aggressive miljø. 

Det kniber desværre med bevillingerne, vi mangler pt. Ca., 6 millioner. 

Det er meddelt Center for borger og branding at det vil være dumt at 

bruge 9 millioner på klimaskallen for så at lukke Svømmehallen fordi man 

ikke vil bevilge penge til nye ventilationsanlæg. 

På teatret påbegyndes også en større renovering efterhånden som 

pengene bevilges. 

I første omgang er det sikkerheden som pivoteres såsom flugtveje og 

branddøre/varsling. 

Tak fil Dan 
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Fra Teknik og Service: 

 

Vi er inde for teknisk service i en konstant bevægelse af omrokeringer 

blandt medarbejderne - det gælder både i område A & B det giver uro i 

flokken desværre.  

 

Nogle føler sig presset til at gå på efterløn og pension - andre føler pres 

og utilstrækkelighed... vi mangler stadig nye medarbejdere til løfte 

opgaverne rundt omkring, men er desværre ramt på de hårde besparelser 

der er i disse år i kommunen.  

Der er kig på "flådestyring" af vores biler, nogle bliver solgt - andre 

skrottet pga. slid - der bliver ikke købt nye biler ind men el cykler til dem 

der ikke har så langt imellem deres bygninger.  

Vi forstår det ikke.....  

 

Ny SUNDskole står fortsat stille pga. ny udbudsrunde - for at finde ny 

arkitekt og ingeniører samt entreprenører der vil og kan løfte opgaven 

med at bygge den færdig, vi ved mere i løbet af sommeren og forventer 

opstart omkring december. 

 

Tak til Johnny 

 

Lidt fra Nykøbing Sygehus – Serviceassistenter: 

 

Den nye ledelse på Sygehuset, har udarbejdet en gruppe, med forskellige 

workshops hvor nogle hjælper, og vejleder bla. dem som er under 

uddannelse. Der er undervisning i sengetransport, samt hjælp til nye 

medarbejder, der har brug for ekstra hjælp, i stedet for at de opgiver 

og siger op. Det er et godt tiltag bla. for at fastholde de nye 

medarbejder. Det eneste der er galt er at det ikke er alle grupper der 

for løntillæg for det. 

 

Tak til Esmi. 
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Fælleskøkkenet hvor jeg arbejder: 

Efter vi har taget vores nye grøntsags rum i brug, får vi friske 

grøntsager, porre selleri, kål og kartofler, gulerødder fra lokale 

leverandøren. Jeg syntes det er fantastisk både med alle de lokale 

råvarer, og at vi kan støtte producenterne i vores område. Vi har fået 12 

kg. Kvæder fra en avler på Lolland, som vi vil prøve om vi kan udvikle 

noget der kan anvendes til vores kunder, producenten har sidste år haft 

2 ton kvæder. 

d. 1 juni 23 tog vi et nyt tiltag i brug – Online bestilling til vores 

hjemmeboende kunder. Det er de nye kunder der får tilbuddet, med en 

udførlig vejledning login og kode. Det har været et ønske fra vores 

bestyrelse, og brugerrådet. På sigt tilbyder vi også de øvrige kunder. Ind 

til vider er det ikke mange der bruger tilbuddet, da de enten ikke har 

computer eller familien har internet dækning når de er på besøg, de kan 

få fysiske menukort, så de kan vælge, hvis de ikke har mulighed for at 

bestille online. 

d. 16-17. september deltog Fælleskøkkenet i den årlige Frugtfestival i 

Sakskøbing, hvor vi havde en stand, hvor vi delte smagsprøver ud af 

æbleflæsk, vi delte 2500 portioner ud, jeg stod i boden lørdag, hvor vi 

fik mange gode snakke. 

FOA-bladet har skrevet en artikel, hvor jeg havde besøg af fotograf der 

tog billeder af en ret Stroganoff lavet af flæk ærter og lupiner, som 

kaldes TEMPHE, en vegetarret, eller alternativ til dem der vil spise 

mindre kød. 

Fælleskøkkenet markerede tronskiftet, vi lavede 1800 medaljer til alle 

vores kunder, som kunne nyde det til kaffen d. 14. januar, hvor den store 

begivenhed fandt sted.  
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Regionalradioen P4 Sjælland var på besøg tirsdag d. 9/1, hvor vi var 5 der 

blev interviewet, jeg med mit besøg hos Dronningen, og hvad jeg mente 

om tronskiftet. De andre med fabrikering, og tilrettelæggelse på at få 

lavet de mange Medaljer.  

 

 

Jeg vil slutte beretningen med endnu en gang at takke 

Sektorbestyrelsen, og afdelingens bestyrelsen, og de ansatte i afdelingen 

for godt samarbejde i året der er gået. 

 

På Bestyrelsens vegne 

Britta Holse 

Sektorformand 

 

 

 

 

 

 

 


